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                                                                                                                                  KVĚTEN 2024  
MÍSTNÍ ZPRAVODAJ OBCE OUDOLEŇ 

SLOVO STAROSTKY  
 

Vážení spoluobčané, 
     setkáváme se po měsíci v rozkvetlém období, které 
nás naplňuje novou energií a nadějí. Máj, měsíc lásky 
i vzpomínek na válečné události, nám připomíná naši 
historii, na kterou nemůžeme zapomínat. Věnujme pa-
mátku těm, kteří pro nás udělali mnoho. Den osvobo-
zení nás utvrzuje v naší vděčnosti vůči hrdinství a obě-
tavosti těch, kteří bojovali za naši svobodu. 
Uctěme ve vzpomínkách jejich památku! 
     Druhá květnová neděle patří všem maminkám 
a babičkám k jejich svátku. Děkujeme vám, že 
jste pro nás vždy oporou, ať už prožíváme časy 
dobré či zlé. Bez vaší lásky a podpory bychom 
nebyli tím, kým jsme dnes. Vaše láska, péče, tr-
pělivost a obětavost jsou základem našeho ži-
vota a to, co pro nás děláte, nikdy nemůžeme do-
statečně ocenit. Užijte si a oslavte Den matek 
spokojeně ve vašich rodinách! 
     V měsíci dubnu byla v naší obci zahájena ob-
nova katastrálního operátu novým mapováním, 
jehož cílem je vytvoření nové katastrální mapy na 
základě vyšetření a zaměření skutečného stavu. 
Zjišťování hranic, které provádí komise složená 
ze zástupců katastrálního úřadu a obce, se pro-
vádí za účasti   vlastníků.  Při zjišťování hranic 
komise    prověřuje    jejich    průběh    porovnáním  

 
s platnou katastrální mapou. V případě, že se vlastníci 
na hranici shodnou, označí komise lomové body. Pokud 
se vlastníci na hranicích svých pozemků neshodnou, 
jsou hranice bez jejich zaměření převzaty z dosavadní 
katastrální mapy. Přesnost ovšem zpravidla není dosta-
čující, což zakládá možnost sousedských sporů a pro-
blémů, které ale pak řeší přestupková komise. Nové 
mapování začalo od horního konce obce (čp. 103) a 

Děti ve školce vaří „kouzelný“ lektvar. Foto: Veronika Málková 
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pokračuje po této straně dolů. Zatím probíhá bez vět-
ších problémů, spolupráce vlastníků je velmi dobrá.  
     Na koupališti se pilně pracuje. Hasiči spolu se zá-
stupci obce a dalšími brigádníky ho vyčistili, položili 
okolo zámkovou dlažbu, připravili základnu pro hasič-
ská cvičení, provedli vnitřní nátěry stěn nádrže a terénní 
úpravy. Všem zúčastněným patří velké poděkování. 

      Z dalších květnových akcí nás čekají hasičské sou-
těže a příprava na oudoleňskou pouť, kterou prožijeme 
o víkendu 8. a 9. června, kdy současně proběhnou volby 
do Evropského parlamentu.  
     Věřím, že měsíc květen přinese do naší obce 
spoustu radosti a pozitivních zážitků. Těším se s vámi 
na setkání při pouťovém posezení. 
                                Blanka Zvolánková, starostka obce 

− Usnesení jsou průběžně plněna.  

− Zastupitelstvo bylo seznámeno s výsledkem ankety 
a nebude podnikat žádné další kroky směřující 
k podpoře výstavby větrných elektráren. 

− Zastupitelstvo bylo seznámeno a bere na vědomí žá-
dost o vybudování kanalizace nebo zatrubnění pří-
kopu u čp. 103 a čp. 118. 

− Zastupitelstvo schvaluje požádat o dotaci z pro-
gramu Fondu Vysočiny „Projektová příprava ve vod-
ním hospodářství 2024, podprogram B: Odvádění 
a čištění odpadních vod“ na zpracování projektové 
dokumentace k akci: Odkanalizování obce Oudoleň. 
Zastupitelstvo schvaluje uzavřít s firmou Vodohos-
podářský rozvoj a výstavba a. s., Praha příkazní 
smlouvu na přípravu žádosti o dotaci a administraci 
veřejné zakázky.   

− Zastupitelstvo bylo seznámeno s protokolem o ote-
vírání, posouzení a hodnocení nabídek v rámci vý-
běrového řízení na projekt: „Veřejné osvětlení Oudo-
leň“. Do výběrového řízení se přihlásila 1 firma: 
ELPO s. r. o., Hrochův Týnec, nabídková cena 
1 082 131,77 Kč vč. DPH. Zastupitelstvo na základě 
doporučení hodnotící komise schvaluje provedení 
projektu „Veřejné osvětlení Oudoleň“ firmou ELPO 
s. r. o., Hrochův Týnec a pověřuje starostku podpi-
sem smlouvy o dílo.  

− Zastupitelstvo schvaluje výběrovou komisi pro výbě-
rové řízení na projekt: „Stavební úpravy školní ku-
chyně“ ve složení: Mgr. Blanka Zvolánková, Pavel 
Veselý, Michal Blažek. Zastupitelstvo schvaluje po-
věřit zpracováním výběrového řízení Centrum spo-
lečných služeb Svazku obcí Podoubraví, Chotěboř.  

− V souvislosti s novelou zákona č. 561/2004 Sb., 
školský zákon, dochází ke změnám pravidel při sta-
novení úplaty v mateřských školách, školních druži-
nách a školních klubech zřizovaných státem, krajem, 
obcí a svazkem obcí. Na základě této novely stano-
vuje v těchto školách nově výši úplaty zřizovatel. Za-
stupitelstvo schvaluje s platností od 1. 9. 2024 mě-
síční úplatu v mateřské škole ve výši 200 Kč a úplatu 
ve školní družině ve výši 150 Kč.  

− Zastupitelstvo bylo seznámeno s návrhem na změnu 
stanov Svazku obcí Podoubraví. Změna stanov pro-
běhne Dodatkem č. 3, a to zejména s ohledem 
na malý rozsah změn ve stanovách.  
Na konec čl. VII. se doplňuje nový odstavec č. 5 
ve znění: „Postup změny stanov se řídí ust. § 50 
odst. 3 zákona o obcích č. 128/2000 Sb. o obcích. 
Platí tedy, že o změně stanov rozhoduje valná hro-
mada jako orgán svazku složený ze zástupců všech 
obcí. Pro schválení změny stanov se vyžaduje dvou-
třetinová většina všech hlasů členských obcí.“  
Čl. X., odst. 3 stanov nově zní: „Představenstvo se 
schází dle potřeb, nejméně však 4x za rok. 

Představenstvo je usnášeníschopné, je-li přítomna 
nadpoloviční většina členů. Pro přijetí usnesení je 
třeba souhlasu většiny přítomných. Hlasovací právo 
členů představenstva je rovné.“  
Ostatní ustanovení stanov zůstávají beze změny. 
Zastupitelstvo schvaluje navrženou změnu stanov 
Svazku obcí Podoubraví dle předloženého znění.  

− Zastupitelstvo schvaluje prodloužení obecního vodo-
vodu k průmyslové zóně.  

− Zastupitelstvo opětovně projednalo podmínky dotač-
ního programu Obnova venkova Vysočiny. Zastupi-
telstvo revokuje usnesení č. 6/3/2024 ve znění: Za-
stupitelstvo schvaluje požádat o dotaci z programu 
Obnova venkova Vysočiny 2024 na projekt: Výměna 
podlah v kulturním domě. Zastupitelstvo schvaluje 
požádat o dotaci z programu Obnova venkova Vyso-
činy 2024 na projekt: Veřejné osvětlení Oudoleň. 

− Zastupitelstvo bylo seznámeno s Rozpočtovým 
opatřením č. 2/2024. Rozpočtovým opatřením bude 
rozpočet na straně příjmů navýšen o 15 786,28 Kč 
(příjem daní) a na straně výdajů o 1 000 Kč (dar Čes-
kému svazu včelařů Chotěboř).  

− Zastupitelstvo bere na vědomí stav peněžních pro-
středků na účtech: 
ČSOB, a. s.   1 472 951,72 
ČSOB, a. s.                         10 615 694,75 
Česká spořitelna, a. s.           1 345 663,46 
Česká národní banka 1 318 206,08 
Celkem                                14 752 516,01 Kč. 

− Různé - zastupitelstvo bylo seznámeno: 
▪ s nabídkou vodoměrů s dálkovým odečtem, 
▪ s informacemi k vývozu separovaného odpadu, 

k obecnímu lesu, k pozemkovým úpravám a vo-
dovodu Čtvrtě, 

▪ s organizací Posezení se seniory,  
▪ s termínem zasedání zastupitelstva ve středu 

15. 5. od 18.00 hodin.  

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE DNE 17. 4. 2024 

 

 

 

P O Z V Á N K A 
 

 

na zasedání Zastupitelstva obce Oudoleň, které se 
bude konat ve středu 15. 5. 2024 od 18.00 hodin 
v zasedací místnosti obecního úřadu.  
  
 

Program: 
1. Zahájení 
2. Kontrola usnesení 
3. LDO – dohoda o zrušení služebnosti 
4. Výběrové řízení: Stavební úpravy školní kuchyně 
5. Závěrečný účet za rok 2023 
6. Zpráva finančního výboru 
7. Účetní závěrka ZŠ a MŠ Oudoleň 
8. Stavy na účtech obce 
9. Různé 
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SETKÁNÍ SENIORŮ PŘILÁKALO I NOVÉ TVÁŘE  
     V pátek 26. dubna se v kulturním domě sešli senioři 
na svém již tradičním posezení, aby si popovídali a pře-
dali nám své zkušenosti ze života. Velice rádi jsme letos 
přivítali i nové tváře. 
     Na začátek setkání je přišly potěšit děti z mateřské a 
základní školy se svým vystoupením. Pod vedením paní 
učitelky Dany Kazdové a její dcery Andrejky školní pě-
vecký sbor zazpíval sérii písní z pohádek. Naši senioři 
měli za úkol poznat, ze které pohádky písnička byla. 
V programu dále zazněly vtipy, hádanky a hra na zob-
cové flétny. Bylo úžasné sledovat, jak se obličeje seni-
orů rozjasnily a na sále kulturního domu zavládnul pocit 
radosti a přátelství. Na závěr babičky a dědečkové měli 
za úkol uhodnout, které děti vystupovaly. Moc se jim da-
řilo, vždyť podoba je ve většině případů jasná!!  
     Před společným pohoštěním proběhlo seznámení 
s aktuálním životem v obci, s plánovanými investičními 
akcemi a s průběhem prací, které v současné době pro-
vádíme. 

     Setkání nejstarší generace si nenechali ujít ani naši 
osvědčení hudebníci. Opět po roce zahráli a zazpívali 
pánové Jan Frűhbauer a Zbyněk Doležel, bez kterých 
by se sešlost neobešla. A tak se povídalo, zpívalo, po-
píjelo a hrálo až do pozdních večerních hodin. O blaho 
seniorů se starali zastupitelé, kterým děkuji za přípravu 
posezení, za napečené dobroty a za zdárný průběh 
akce.  
     Setkání seniorů posiluje pouta mezi generacemi, ale 
také přináší pocit sounáležitosti a vzájemného porozu-
mění. Je připomenutím toho, jak důležité je propojení a 
podpora různých věkových skupin. 
     Za rok se s vámi těšíme naviděnou a třeba přivítáme 
i další nové tváře!                                  Blanka Zvolánková 

 

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE… 

, 

 

 

Foto: Michaela Plíhalová 

Motto seniorů: 
„I když nám tak jako mladým pšenice teď nekvete, 
pro to, co jsme vykonali, buďme rádi na světě!“ 
 
 
 

Fotografie: Michaela Plíhalová 
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  SPOLEČNĚ PRO ČISTOU VYSOČINU     

     V polovině dubna se naše obec zapojila do krajské 
akce s názvem Čistá Vysočina s cílem společně vyčistit 
a zvelebit prostranství jak v obci, tak kolem silnic na kři-
žovatku, Slavětín, státovku, státní silnici nad Oudolení a 
okolo části potoka. 
      Zastupitelé, další občané a mladí hasiči se sešli 
s černými a průhlednými pytli na odpadky a každý svým 

dílem přispěl k čistějšímu a příjemnějšímu životnímu 
prostředí. Sice bylo letos odpadků méně, ale stále na-
cházíme drobný odpad, plastové a skleněné láhve, pa-
pírové kapesníky, léky, jídlo a další. Opravdu stále ne-
víme, kam tyto věci patří?? 
    Sdílím s vámi velkou radost z toho, že jste se do akce 
zapojili a něco dobrého pro naši obec vykonali. Děkuji.                                               
                                                         Blanka Zvolánková

SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU 
Ve středu 29. 5. od 15.55 do 16.15 hodin proběhne 
u montované haly v dolní části obce svoz nebezpeč-
ného odpadu a elektrozařízení. 
Mezi nebezpečný odpad patří: baterie, akumulátory, 
pneumatiky, lepidla a pryskyřice, odmašťovací pří-
pravky, přípravky na hubení hmyzu, hlodavců a plevelu, 
zářivky a výbojky, nádoby od sprejů, zahradní chemie, 
mazací oleje a tuky, ředidla a barvy, léky, teploměry… 
Termíny svozů jsou firmou organizovány tak, aby měli 
občané možnost ve stanovenou dobu odpad přinést a 
rovnou uložit na svozová vozidla. 

KOMINÍK 
Kominík pan Martin Vydra (č. tel: 737 130 523) provede 
ve dnech 13. – 17. 5. v naší obci vyčištění komínů a 
předepsané revize.  
 

NOVÉ MAPOVÁNÍ – NABÍDKA MEZNÍKŮ 
V rámci prováděné obnovy katastrálního operátu novým 
mapováním dochází k vyznačení lomových bodů 
dřevěnými kolíky, tyto kolíky mají vlastníci povinnost 
vyměnit za mezníky. Mezníky lze zakoupit na obecním 
úřadě, cena 103 Kč/ks. Pokud kolík označuje hranici 
s pozemkem obce, osazuje mezníky obec.  

CO SE DĚLO V MATEŘSKÉ ŠKOLE V DUBNU? 
       V prvním dubnovém týdnu navštívili naši školku 
dravci. Děti se dozvěděly spoustu zajímavých infor-
mací. Poté jsme se vydali do ptačí říše. Hledali jsme 
zajímavosti v encyklopediích, sledovali jsme ptáky 
ve volné přírodě pomocí dalekohledů, poslouchali 
jsme ptačí zpěv. Postavili jsme si svá hnízda a na-
krmili mláďátka. Pomocí lupy jsme si vyzkoušeli 
ptačí zrak a pokusili se najít nějakou potravu pro 
ptáčky. Naučili jsme se básničku a písničku o ptáč-
cích. Vyzkoušeli jsme si náročnou překážkovou 
dráhu, jako když se ptáčci vracejí z teplých krajin. 
     V druhém dubnovém týdnu jsme si s dětmi po-
vídali o knihách. Děti si do školky přinesly své oblí-
bené knihy, ze kterých jsme si část přečetli, a ně-
které jsme si četli i před spinkáním. Děti nám pově-
děly, proč mají zrovna tuto knihu nejraději. Dále 
jsme si řekli, jak se máme ke knihám chovat, jak se 
správně uklízí knihovna a kde si knihy můžeme půj-
čit nebo také zakoupit. Děti si zahrály na Večer-
níčka a poskládaly si čepici z papíru. Vyzkoušeli 
jsme si, jak čtou nevidomí lidé, jak se recykluje papír, kdo je autor knihy a kdo je ilustrátor, na kterého 

si děti zahrály při tvorbě vlastní knihy. 
     Ve středu 17. dubna se konal zápis do ZŠ, kde si 
naši předškoláčci vedli skvěle.   
      V pondělí 22. dubna jsme oslavili Den Země. Děti 
zhlédly poučné video o třídění odpadu a recyklaci. Po-
vídali jsme si nad obrázky smutné a veselé Země. Roz-
dělili jsme si přírodu na živou a neživou. Zahráli jsme si 
pohádku „O veverce, která netřídila odpadky“. Také si 
každý vyrobil svou planetu Zemi, o kterou se děti musely 
starat. Ke Dni Země jsme uklidili okolí školy a nedalekou 
přírodu, aby měla zvířátka čistý domov. Vyzkoušeli jsme 
si prakticky, jak správně třídit odpad. 
     V poslední dubnový týden se naše školka proměnila 
v „kouzelnou“ školku. Děti si vyrobily své kouzelné 
hůlky, postavily strašidelný zámek, vyrobily si čaroděj-
nice a vyzkoušely si různá zaklínadla. Zahráli jsme si 
čarodějnické pexeso a překonali překážkovou dráhu při 
cestě do čarodějnické chatrče. Namíchali jsme pár 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA OUDOLEŇ 

 

Foto: Dana Kazdová 

Foto: Eva Petříčková 



 

  
OUDOLEŇSKÉ LISTY 5/2024 5 

„kouzelných“ lektvarů a vyzkoušeli jsme si psaní nejrůz-
nějšími nástroji, jako jsou ptačí pera, kameny nebo 
klacky. 
     V úterý 30. 4. se k nám do školky slétly čarodějnice 
z celého okolí. Společně zdolaly čarodějnickou zkoušku 
složenou z několika stanovišť s úkoly. Abychom je 
řádně pohostili, upekli jsme jim čarodějnické prsty. Na 
závěr dostali všichni čarodějové a čarodějnice vysvěd-
čení. 

      Jako každý měsíc, i tentokrát jsme se věnovali před-
školní přípravě: určování první a poslední hlásky, hle-
dání protikladů, opakování osobních údajů, hledání 
rýmů, kreslení postavy, doplňování chybějících částí ob-
rázku, řazení od největšího po nejmenší a pracovali 
jsme s grafomotorickými pracovními listy. 
    Těšíme se na další krásné zážitky v naší školce.              
                                                                   Paní učitelky

 

PĚVECKÁ SOUTĚŽ V ZÁKLADNÍ ŠKOLE 
      Ve středu 27. března jsme ve škole uspo-
řádali pěveckou soutěž s názvem DOREMI. 
Děti si dopředu vybraly, zda budou zpívat só-
lově nebo ve skupince, a připravily si písničky, 
které chtěly předvést spolužákům a porotě.  
      Do soutěže se přihlásilo 9 statečných jed-
notlivců, kteří se nebáli předstoupit před publi-
kum sami za sebe a zazpívat. Dalších 14 žáků 
se spojilo do dvojic a společně zazpívali svůj 
song. Každé vystoupení bylo doprovázeno 
hrou na pianino od paní učitelky Kazdové, která 
s dětmi pilně cvičila ráno v ranní družině 
a v kroužku sborového zpěvu. 
      Slyšeli jsme písničky nejen lidové, ale i 
umělé (Travička zelená, Pampelišky, Jdu ces-
tou necestou, Muzikantova písnička, Skákal pes, 
Statistika, Kamarádi, Bejvávalo, Vyletěla holubička, 
Holka modrooká, Zvonky, Na tom bošileckým 
mostku, Holka nebo kluk, Když se smůla lepí na 
paty). 
      Po pěveckých vystoupeních následovala druhá 
část programu, která byla věnována hře na hu-
dební nástroje. Naši talentovaní mladí muzikanti 
nám postupně představili kytaru, zobcovou flétnu, 
ukulele, pianino a housle. Nejen že jsme si po-
slechli, jak tyto nástroje zní, ale dozvěděli jsme se 
o nich i mnoho zajímavostí. Třeba kytaře se také 
říká „španělka“, protože pochází ze Španělska a 
má charakteristickou ozvučnou díru; ukulele 
vzniklo na Havajských ostrovech a u nás ho mů-
žeme slyšet například v interpretaci Pokáče, že housle (zvané též 
„skřipce“) mají žabku, šneka, tělo, kobylku a jejich smyčec je vyroben 
z koňských žíní. Malí hudebníci získali za své vystoupení zasloužené 
Ocenění. 
      Hodnocení bylo pro porotu velice složité, neboť všichni účastníci 
předvedli velmi pěkné výkony. Nakonec byli oceněni diplomem: Ka-
milka, Amálka, Evánek a Miky v kategorii „Sólový zpěv“ a v kategorii 
„Zpěv  ve  skupinách“ získaly  diplom  dvojice: Emička a Nelinka, 
Beátka a Markétka a Elenka s Barunkou. 
      Každý vystupující obdržel drobnou odměnu. Při této pěvecké 
soutěži vystoupili 
postupně všichni 
žáci naší školy, což 
si zaslouží velký 
potlesk. Nakonec 
jsme si společně 
zazpívali písničku 
od Zdeňka Svě-
ráka a Jaroslava 
Uhlíře s názvem 
Není nutno a tím 
bylo hudební dopo-
ledne zakončeno.  
           Učitelky ZŠ Fotografie: ZŠ 
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NÁVŠTĚVA PLANETÁRIA 
      Ve čtvrtek 4. dubna jsme 
vyrazili se školní družinou do 
Havlíčkova Brodu navštívit 
Planetárium při ZŠ Nuselská. 
Program byl velice zajímavý 
a pestrý. Viděli jsme v kopuli 
různá souhvězdí, zvěrokruh, 
viditelnost hvězd na obloze 

od západu do východu slunce. Potom jsme zhlédli ani-
movaný film Polaris, ve kterém jsme se dostali 

s medvědem a tučňákem do vesmíru, prolétli prstencem 
Saturnu a zažili další napínavá dobrodružství. Nakonec 
děti pokládaly různé všetečné otázky panu průvodci. A 
co by to bylo za návštěvu planetária, kdybychom nevi-
děli planety, hvězdu Slunce a neslyšeli o nich pár infor-
mací? 
      Výlet se vydařil, počasí nám přálo a všichni byli spo-
kojeni.                                                             Učitelky ZŠ 
 
Viděli jsme souhvězdí Orion, Lev, Beran, Střelec, 
Panna, Býk, Velký vůz, Malý vůz. Velice se nám líbil film 
Polaris. Nelinka 

NÁVŠTĚVA KNIHOVNY V CHOTĚBOŘI 
       Ve středu 10. dubna navštívili mladší žáci naší školy kni-
hovnu Ignáta Herrmanna v Chotěboři. Pro většinu z nich to bylo 
první setkání s chotěbořskou knihovnou. 
      Paní Jelínková, vedoucí dětského oddělení, nás provedla 
po celé knihovně a seznámila s dětským oddělením. Předsta-
vila nám novější knihy i tituly nejvíce oblíbené mezi čtenáři. Děti 
se dozvěděly, jaké druhy knih v knihovně najdou a jak jsou 
knihy v knihovně řazeny.  
       V rámci návštěvy knihovny byl pro děti připravený program 
Neználkovy příhody.  Zaposlouchali  jsme   se   do   pohádky, 
ke  které byly připraveny doprovodné úkoly. V závěru zbyl dě-
tem čas na prohlížení knih i na návštěvu dětského koutku.  
                                                                                  Učitelky ZŠ 

ZÁPIS DO 1. TŘÍDY 
     Dne 17. 4. proběhl 
na  naší škole zápis 
budoucích prvňáčků, 
zapsáno bylo 7 dětí. 
Nebyl to zápis oby-
čejný, byl  to  zápis  
prasátkový. Na děti če-
kaly úkoly z pohádek 
O třech prasátkách, 
o prasátku Peppě i 
úkoly s obyčejnými ve-
příky. Jako pomocníci 
se ve třídě vyskytovala 
také živá prasátka ztvárněná děvčaty 
ze čtvrté a páté třídy. 
      Děti byly velmi šikovné, v doprovodu 
svých budoucích učitelek plnily všechny úkoly 
a šlo jim to velmi dobře. Budoucí školáci sklá-
dali skládanky, stavěli domečky, obtahovali 
ocásky, počítali zvířátka na farmě a mnoho 
dalších úkolů. Prasátka nemusela ani pomá-
hat, jak byly děti šikovné.  
      Všichni ukázali, že už můžou jít do školy. 
Doufáme, že si předškoláci zápis užili a že se 
těší do školy, protože v září už budou školáci.   
                      Tým učitelek ZŠ a MŠ Oudoleň 

ŠKOLNÍ ŠACHOVÝ TURNAJ  
       Poslední dubnový den uspořádala naše škola 
v místním  kulturním  domě  Šachový  turnaj  pro žáky 
1.  stupně  okresu  Havlíčkův  Brod. Letos  se  jednalo 
o 8. ročník. Sešlo se tu 27 natěšených hráčů 
(16 chlapců a 11 dívek), kteří přijeli uplatnit své šachové 
znalosti a zkušenosti. Naši školu reprezentovalo 9 mla-
dých  šachistů.  Jsme  moc  rádi,   že   pozvání   přijali 

(a přijeli) hráči z Havlíčkovy Borové, Lipnice nad Sáza-
vou, ZŠ Wolkerova, ZŠ Konečná, ZŠ Věž, ZŠ Česká 
Bělá.  
      Hrálo se 7 kol, na partii byl čas 2 x 15 minut. Po 
odehrání posledního kola došlo na očekávané vyhlá-
šení výsledků. Zlatou medaili v kategorii "chlapci" získal 
Vojta Z., který hraje za ŠO Světlá nad Sázavou. 

Foto: ZŠ 

Fotografie: ZŠ 
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Stříbrnou medaili vyhrál Viktor K. z Havlíčkova 
Brodu. Na třetím (bronzovém) místě skončil náš 
žák Pavel K. Velice se dařilo i Tomáškovi A., který 
obsadil bramborovou pozici.  
       V kategorii "dívky" získala nejvíce bodů, a tím 
pádem zlato, Anežka H., na pomyslné stupně ví-
tězů ji doprovodila Terezka A. a Emča J. (všechny 
3 dívky z naší školy). 
       Kromě výše zmíněných si hezky zahráli a tur-
naj užili i Evánek, Nelinka, Barča, Elenka. 
       Děkujeme Obci Oudoleň za vstřícnost a zapůj-
čení kulturního domu, dále Obci Slavětín za fi-
nanční dar, prodejně COOP za poukázku na ceny, 
VZP Havlíčkův Brod, panu Slámovi za limonády, 
firmě BagiFloor za ceny. 
       Velké poděkování patří i paním kuchařkám a 
paní Michaele Plíhalové za výborné buchty a 
také paní starostce Blance Zvolánkové za per-
níčky.                                                            K+M Ch. 

Školní rok 1932 – 33 
      V tomto škol. roce byl tento stav dětí. V I. třídě bylo 
zapsáno  27  hochů  a  22  dívky = 49 dětí. Ve II. třídě 
21 hochů a 17 dívek = 38 dětí. Ve III. třídě 17 hochů a 
15 dívek = 32 dětí.  Úhrnem  měla  škola  oudoleňská 
65 hochů, 54 dívky, tj. 119 dětí. Proti počátku roku loň-
ského o 7 dětí více, nehledě k tomu, že do měšťanské 
školy v Borové chodí již 14 dětí.  
      Expositurní třída ve Slavětíně měla zapsaných 
v celku 14 hochů, 10 dívek = 24 dětí. Počet zůstal proti 
loňsku nezměněn.  
     Zdravotní stav dětí nebyl opět letos uspokojivý. 
V lednu a únoru rozmohla se zase chřipka, jíž stonalo 
v Oudoleni 51 dětí, ve Slavětíně 5 dětí, jež zameškaly 
587 půldnů.  
     Aby ochráněny byly děti prudké difterii (záškrt), šířící 
se k nám z ciziny, ohlášena celostátní obrana proti této 
zhoubné nemoci, jež provedena bude všeobecným oč-
kováním přihlásivších se dětí.  
     Dne 7. března 33 uspořádána oslava 83. narozenin 
p. prezidentových. Oslavnou řeč přednesl pisatel. Po 
slavnosti, navštívené zástupci obec. zastupitelstva a 
místní školní rady a asi 50 rodiči, uspořádána byla be-
sídka s rodiči, pro níž připravena byla řada dětských ří-
kadel, básniček a recitací, jakož i sborové zpěvy dětské. 
Besídka se velmi přítomným líbila.  
     Oslava Svátku matek vykonána tak, že učitelé ve tří-
dách podali výklad a děti přednesly případné básně a 
písně vzbuzující lásku k matce a její práci v rodině a 
k dětem.  
     Ve II. a III. třídě vedli tříd. učitelé opět Dorost Čsl. 
Červ. Kříže. Učitelé opět ve všech třídách vážili a měřili 
děti (III. třída až 5x), aby zjištěn byl vliv výživy a nemocí 
ap. na vzrůst dětského těla. Děti III. třídy vymyly dvě 
třídy a vyčistily okna. Mnohé děti školy oudoleňské 
upletly si jutové přezuvky, staraly se o čistotu a pořádek 
v místnostech i v okolí školy. Vše brzdí však bída a pod-
výživa.  
     Říd. učitel vedl „Školní střádalnu“, v níž odráží se 
snad nejvíce tísnivá dnešní doba. Není téměř drobných 
vkladů. Ba naopak. Děti vyberou těch 30 – 50 Kč celého 
svého po 20 haléřích nastřádaného jmění, aby si koupily 

nutnou věc, třeba obuv a tím usnadnily rodičům jejich 
výdaje.  
     Knihovník za Oudoleň Řeřucha a za Slavětín Žák vy-
hotovili soupisy knih veřejných knihoven.  
     Od května do června 1933 byla vypsána t. zv. 
„Půjčka práce“. Učitelstvo horlivě propagovalo letáčky 
mezi dětmi i u dospělých pro dobrý výsledek půjčky: 
Zmírnění nezaměstnanosti a bídy, získání poctivého vý-
dělku a chleba. Půjčka vynesla do 30. 6. 1933 více než 
2 miliardy korun čsl.  
     Vlivem poměrů odsunuta opět ožehavá otázka no-
vostavby školní budovy. Subvence zemská bude tím asi 
ztracená (50.000 Kč). Rozpočet vykazuje tedy v částce 
8.000 Kč pouze normál. dotace. Pro zvelebení školy ne-
uděláno ničeho. Bude přikročeno ku zřizování nových 
lavic.  
     V červenci t. r. ustavena byla na další období násle-
dující nová místní školní rada: Za občanstvo byli zvoleni 
členové za Oudoleň: Karel Musil, rolník č. 24 v Oudoleni 
předsedou, Josef Karas, domkář čísl. 81 v Oudoleni ná-
městkem, Miroslav Hošek, domkář č. 60 v Oudoleni čle-
nem. Za obec Slavětín: Josef Nykl, domkář ve Slavě-
tíně. Za učitelstvo byli vysláni do míst. škol. rady: Meto-
děj Řeřucha, řídící učitel a Václav Žák, učitel.  
     Školní rok 1932-33 skončil se obvyklou slavností 
školní dne 28. června 1933. Dětem dali třídní učitelé po-
učení, jak se mají chovati o prázdninách a poučení o vý-
znamu Husově.  
      Dnem 1. srpna 1933 odcházím na nové místo do Mi-
kulovic na okrese pardubickém po 13letém působení 
v Oudoleni. Přijal jsem školu v poválečném stavu za po-
měrů velmi ubohých. Odcházeje mohu snad konstato-
vat, že za ta léta v daných poměrech snažil jsem se vy-
konati vše, co bylo lze. Opouštěje místo, které přes 
svoje mnohé nedostatky stalo se mně milé, ukončuji 
tento poslední svůj zápis s přáním, aby poměry pro ob-
čanstvo tak kruté a svízelné se brzy tak přeměnily, aby 
mohli občané vystavěti školu novou svorným působe-
ním všech, aby se škola dále vyvíjela k prospěchu obce 
a dětí. Při tomto závažném díle nechť provází obec do-
konalý zdar!                                             Řeřucha Metoděj 

(V ukázce je zachována původní pravopisná úprava.) 

HISTORIE – PAMĚTNÍ KNIHA OBECNÍ ŠKOLY V OUDOLENI - POKRAČOVÁNÍ 

 

Foto: ZŠ 
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Natasha Lesterová: SKŘÍŇ PLNÁ DIORA 
      Dávné tajemství skryté v šatníku a 
tři ženy, jejichž osudy spojila válka… 
      Skříň plná šatů z dílny Christiana 
Diora. Tajemství staré několik deseti-
letí. Tři ženy navždy spojené válkou. A 
nevyslovitelná zrada, která spojila je-
jich osudy. 
       Anglie 1939: Talentovaná pilotka 
Skye Penrosová se připojuje k brit-
skému válečnému úsilí. Díky tomu se 
opět setká se svou odcizenou sestrou Liberty a také nej-
lepším kamarádem z dětství Nicholasem Crawfordem, 
který je teď zasnoubený s okouzlující Francouzkou Mar-
gaux Jourdanovou. 
      Paříž 1947: Módní návrhář Christian Dior odhaluje 
válkou zničenému světu svou první extravagantní ko-
lekci stylu New Look. Debutový pafrém pojmenuje Miss 
Dior a je poctou jeho sestře Catherine, která byla zapo-
jena  do  francouzského  odboje  a  část  války strávila 
v koncentračním táboře.   
      Současnost: Australanka Kat Jourdanová pracuje 
jako kurátorka módy. V opuštěném domku své babičky 

objevuje skříň plnou Diorových šatů nevyčíslitelné hod-
noty. S tím, jak se Kat noří hlouběji do tajemství zapo-
menutého pokladu i své rodiny, začíná zpochybňovat 
vše, co si myslela, že ví o své milované babičce. 
     Skříň plná Diora je nezapomenutelný příběh o tom, 
jak daleko jsou lidé ochotni zajít, aby ochránili jeden dru-
hého, a o lásce, která navzdory všemu přežije věky. 
 

Ladislav Zibura: VŠECHNY CESTY VEDOU DO 

SANTIAGA  
     Už přes tisíc let míří lidé ze všech 
koutů Evropy do Santiaga de Compo-
stela. Ladislav Zibura tam poprvé putoval 
v osmnácti letech a teď se do Španělska 
vydává znovu – za vzpomínkami, dobro-
družstvím a příběhy poutníků z celého 
světa. Přidejte se k nim a ponořte se do vyprávění pl-
ného humoru a přátelství mezi lidmi, kteří se nikdy před-
tím neviděli. Dozvíte se, jak poutnictví hýbalo evrop-
skými dějinami, a taky načerpáte tipy pro vlastní cestu. 
Budou se vám hodit – možná totiž zjistíte, že camino 
volá i vás.        

NEPODAŘIL SE POSTUP DO KRAJSKÉ 

SOUTĚŽE, ALE NEVADÍ 
      Skončila nám sezona 2023/24 a my opět bilancu-
jeme odehraná utkání. Letos se nám nepodařilo navá-
zat na předešlé dva ročníky, kdy jsme soutěž vyhráli a 
měli možnost postupu do Krajské soutěže. Ani jednou 
jsme tuto výzvu neakceptovali. Tato soutěž se již hraje 
s 8 hráči, kdežto RS jen s 5. Pokud bychom chtěli po-
stoupit a hrát důstojnou roli, museli bychom vzít hráče 
na hostování z jiných oddílů a to OPRAVDU NE-
CHCEME.  
     Pozitivní na tomto ročníku je, že se zapojili i mladší, 

tím doufám dostali ještě větší chuť se dále zlepšovat. 
Celkem nastoupilo za náš tým v letošní sezoně 10 ša-
chistů  - Tomáš Benc, Štěpán Zvolánek, Milan Chvojka, 
Alžběta Zvolánková, Vojta Zvolánek, Petr Zvolánek, 
Matyáš Sláma, Mojmír Smejkal, Marek Doležel a Lenka 
Zvolánková. A konečně k umístění, skončili jsme na tře-
tím místě za hráči z Jám a Havlíčkovým Brodem, se  
kterými  jsme  měli  stejný počet 13 bodů, ale o  jeden 
bod horší skóre.  
      Tímto uzavíráme letošní sezonu a těšíme se na 
další, díky moc všem, kdo jste nám drželi palce. 

Za ŠO Oudoleň Milan Chvojka 

JARNÍ VELIKONOČNÍ STEZKA SE OPĚT POVEDLA 
      V pondělí 25. 3. byla v naší vesnici připravena místním sborem dob-
rovolných hasičů jarní velikonoční stezka. Stezka měla 14 stanovišť za-
měřených na nadcházející Velikonoce a jaro. Na jednotlivých stanoviš-
tích jsme se něco málo dozvěděli o křesťanském svátku, ale také o veli-
konočních zvycích a nechyběl ani úkol pro děti. Některé byly k zamyš-
lení, jiné pohybové. Splněné úkoly děti zaznamenávaly do hrací karty, 
kterou si vyzvedly v obchodě a vyplněnou ji zde opět odevzdaly a obdr-
žely odměnu.  
     Prošli jsme si tak nejen celým velikonočním týdnem, ale i vesnicí Ou-
doleň. Pozorným návštěvníkům jistě neunikly ani fotografie různých míst, 
které zaznamenaly vesnici z let minulých. Cesta vedla úmyslně po celé 
vesnici, aby nejen děti, ale i dospělí viděli, jak obec v současné době 
vypadá. Letošní počasí si s námi pohrálo a především silný vítr znepří-
jemňoval procházku. I přes to zadané úkoly splnilo 54 dětí. Věřím, že si 
procházku užili i dospělí. Většina stihla projít celou stezku i vícekrát, což 
mě velice potěšilo. Jsem velice ráda za kladné ohlasy a děkuji těm, kteří 
mi pomohli. Věřím, že se opět sejdeme u nějaké zajímavé akce. A na 
závěr bych chtěla poděkovat Ireně Milichovské a Míše Plíhalové, proda-
vačkám z místního obchodu, za spolupráci a ochotu.              Eva Rosická 

OBECNÍ KNIHOVNA OUDOLEŇ - NOVINKY 

 

 

TJ SOKOL OUDOLEŇ – ŠACHOVÝ ODDÍL INFORMUJE… 

 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ OUDOLEŇ 

 

Foto: DZ 
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SEDM ZPRÁV Z VYSOČINY: KRAJ OTESTUJE 

TELEMEDICÍNU, ZAČNE STAVBU DALŠÍCH 

ZÁCHRANEK A TAKÉ OSLAVÍ 20 LET V EU 
      V aktuální várce důležitých 
zpráv z Kraje Vysočina se tento-
krát budu věnovat nejen stav-
bám v dopravě, ale také našemu 
pilotnímu projektu telemedicíny 
nebo fungování speciální huma-

nitární jednotky. Připojuji i několik zajímavých po-
zvánek na akce, kde se spolu můžeme potkat. 
Moderní a kvalitní diagnostika ve všech krajských 
nemocnicích: Nemocnice Pelhřimov zahájila provoz 
nového pracoviště magnetické rezonance. V současné 
době tímto supermoderním diagnostickým přístrojem 
disponuje už všech pět krajských nemocnic na Vyso-
čině. Magnetická rezonance pro radiodiagnostické od-
dělení byla pořízena za pomoci evropského programu 
REACT-EU za 36 milionů korun, Kraj Vysočina zainves-
toval přístavbu objektu. Nový přístroj představuje pro 
pacienty obrovský kvalitativní posun v nabízených služ-
bách a obyvatelům především Pelhřimovska skončilo 
nutné dojíždění za vyšetřením do okolních nemocnic.  
Peníze ze Sberbank jsou konečně „doma“: Po dvou-
letém úsilí, ve kterém jsme jako Kraj Vysočina byli velmi 
aktivní, nám bylo na účty připsáno 95 % celkové pohle-
dávky  z  likvidované  Sberbank  CZ  –  konkrétně   jde 
o 2,396 miliardy korun. Tato částka je díky výplatě části 
úroků o 27 milionů vyšší, než nám bylo po napadení 
Ukrajiny Ruskem v bance zadrženo a nevyplaceno, a to 
i přesto, že jsme o výplatu hned v první den počátku 
ruské  agrese  požádali.  Peníze  jsou  nyní rozděleny 
ke zhodnocování do několika vybraných peněžních ús-
tavů a postupně budou zapojovány do rozpočtu kraje, 
především na předfinancování projektů hrazených z Ev-
ropské unie nebo na velké krajské projekty jako napří-
klad na novostavbu Pavilonu rehabilitační a geriatrické 
péče a parkovacího domu Nemocnice Jihlava. Použi-
jeme je ale i na další důležité projekty, třeba na stavbu 
nové speciální školy pro děti s postižením v Třebíči 
nebo na modernizaci našich středních škol ve Žďáře 
nad Sázavou, v Novém Městě na Moravě anebo ve Vel-
kém Meziříčí. Věřím, že radost z úspěšně vyřešené li-
kvidace banky má i řada dalších měst a obcí Vysočiny.  
Otestujeme telemedicínu: Nebojíme se nových tech-
nologií a odvážně zkoušíme jejich využití tam, kde nám 
to dává smysl. Proto se chystáme v pěti vybraných so-
ciálních zařízeních Kraje Vysočina otestovat možnosti 
telemedicíny, která by mohla v budoucnu efektivně po-
moct s plnohodnotnou lékařskou péčí a v určitých situa-
cích vyřešit i nedostatek lékařů. Pečovatelé a zdravot-
níci by tak nově mohli v konkrétních případech konzul-
tovat zdravotní stav klientů s lékařem prostřednictvím 
videokonferenčních hovorů. Samotnému testování 
bude předcházet vybavení spolupracujících organizací 
speciální diagnostickou technikou, která bude schopna 
naměřené aktuální informace o pacientovi on-line pře-
nášet k lékaři. Testování bude probíhat celý rok.  
Začala stavební sezóna: Stavíme naplno a řadu dal-
ších krajských staveb připravujeme. Ještě letos v létě 
zahájíme stavbu další části jihovýchodního obchvatu 
Jihlavy – část VÝCHOD. Start stavby, kterou plynule 

navážeme na dokončení první části obchvatu nazvané 
JIH, tak bude oproti původnímu plánu o několik měsíců 
uspíšen. V roce 2025 už bude jedna z nejdůležitějších 
dopravních staveb v Kraji Vysočina dokončena. Finišuje 
také zadávací řízení na dodavatele stavby obchvatu Brt-
nice. Zahájili jsme stavbu společného depozitáře pro 
Muzeum Vysočiny v Pelhřimově, pracovat se začalo už 
i na novém návštěvnickém centru hradu Kámen. Sta-
vební léto bude i ve znamení nových výjezdových zá-
kladen pro krajské záchranáře v Humpolci a Velkém 
Meziříčí, v majetkové přípravě je nová základna v Bys-
třici nad Pernštejnem. 
Kraj vybavil humanitární jednotku: Speciální útvar 
Českého červeného kříže, tzv. humanitární jednotka, 
dostane od Kraje Vysočina pro svou činnost nové vyba-
vení. Jednotka působící především na domovském 
Havlíčkobrodsku, ale podle potřeby také ve zbytku regi-
onu, si vybrala osm kompletně vybavených záchranář-
ských batohů, se kterými už má dobrou zkušenost. Spe-
ciální útvar disponuje vyškolenými psychointerventy a 
zasahuje při mimořádných a krizových situacích, hro-
madných haváriích nebo nehodách na základě aktuálně 
uzavřené dohody s Hasičským záchranným sborem 
Kraje Vysočina. Kraj Vysočina tuto spolupráci vítá a 
podporuje. 
Chystáme Den s Krajem Vysočina: na 8. června 2024 
připravuje Kraj Vysočina tradiční akci Den s Krajem Vy-
sočina, jež volně naváže na akci Vysočina v pohybu, 
která byla i letos mimořádně úspěšná a sportovní veřej-
ností hojně využívaná. Připravovaná akce je určena ši-
roké veřejnosti, ale hlavní nabídku směrujeme přede-
vším na rodiny s dětmi, pro které budou v areálu Spor-
tovně relaxačního centra Český mlýn připraveny zají-
mavé sportovní aktivity a zážitky. Všichni návštěvníci si 
budou moci kromě různých sportovních disciplín vy-
zkoušet také svoje kulinářské umění v rámci workshopů 
známých potravinářských firem z Kraje Vysočina a sa-
mozřejmě si zakoupit jejich výrobky. O finále Dne s Kra-
jem Vysočina se postará Zatrestband Petra Píši. Celé to 
tak bude o dobré zábavě, zdravém pohybu, výborném 
jídlu a skvělé muzice. To si nenechte ujít! 
20 let v EU: Česká republika slaví v tomto roce 20. vý-
ročí vstupu do Evropské unie. Také Kraj Vysočina si tuto 
událost připomene, a to společně se statutárním měs-
tem Jihlava, tedy stejně jako před 20 lety. Dne 1. května 
společně oslavíme na jihlavském Masarykově náměstí 
20 let našeho členství v EU koncerty Bee Bandu a hu-
dební skupiny POETIKA, které bude doplňovat velkofor-
mátová výstava nejzajímavějších projektů podpořených 
fondy EU, krájení narozeninového dortu a doprovodný 
program pro celou rodinu. Součástí programu budou 
i komentované  prohlídky  jihlavské  radnice a kostela 
sv. Ignáce z Loyoly, zdarma si budou moci návštěvníci 
prohlédnout expozice Oblastní galerie Vysočiny, Muzea 
Vysočiny v Jihlavě nebo se podívat do jihlavského pod-
zemí. I tohle je super nabídka.  
Závěrem bych rád adresoval velké poděkování Vám 
všem, kteří jste v rámci osvětové akce Čistá Vysočina 
opět pomohli přírodě od všeho, co do ní nepatří. Uklidili 
jsme společně, co se dalo. Více informaci o práci vyso-
činského hejtmanství pro Vás pravidelně zveřejňujeme 
na www.kr-vysocina.cz.  
                      Vítězslav Schrek, hejtman Kraje Vysočina 

KRAJSKÝ ÚŘAD KRAJE VYSOČINA – SLOVO HEJTMANA 

 

http://www.kr-vysocina.cz/


 

  
OUDOLEŇSKÉ LISTY 5/2024 10 

  
   

 

 

 

 

 
 
 

 
 

      
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
  

PLÁNOVANÉ AKCE 2024 

12. 5. 
Soutěž – mladí hasiči – Havlíčkova 

Borová 
SDH 

13. – 17. 5.  Kominík Obec 

15. 5. Zasedání zastupitelstva Obec 

29. 5. Svoz nebezpečného odpadu Obec 

1. 6. Okrsková hasičská soutěž Jitkov SDH 

6. 6.  Čaj o páté Obec 

7. – 8. 6.  Volby do Evropského parlamentu Obec 

8. 6.  Oudoleňská pouť Obec 

25. 6.  
Loučení s mateřskou školou 

a základní školou 

ZŠ a MŠ, 

Obec 

11. 7.  Čaj o páté Obec 

KULTURA – INZERCE - FOTOOKÉNKO 
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ŽIVOTNÍ  JUBILEUM 
 

V měsíci květnu oslaví výročí narození: 
 

 

Stanislav Venc, Oudoleň 133 
Alena Rousová, Oudoleň 45 

Olga Hamerníková, Oudoleň 64 
Růžena Kroščenová, Oudoleň 6 
Jana Plíhalová, Oudoleň 140 

Zdeňka Kohoutová, Oudoleň 183 
 

BLAHOPŘEJEME! 
 

 

VELKÁ RADOST Z VÍTĚZSTVÍ 

V Regionální soutěži 4 ve stolním 

tenise jsme zvítězili a postoupili do  

Regionální soutěže 3.    

O skvělé první místo se zasloužili: 

Zdeněk Ondráček, Zdeněk Benc, 

Vojtěch Zvolánek, Tomáš Benc,       

Stanislav Moravec, Jan Kubát,  

Jiří Kryštofek, Milan Chvojka ml. 

a  Milan Chvojka st.                 MCH 

mailto:obec@oudolen.cz
http://www.oudolen.cz/

